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KORSNÄS 

DELGENERALPLAN FÖR MOLPE VINDKRAFTPARK 

 

PM FÖR INLEDNINGSSKEDETS MYNDIGHETSSAMRÅD      
ALOITUSVAIHEEN VIRANOMAISNEUVOTTELUN MUISTIO   
Tid / Aika   23.10.2020 klo 10-11 

Plats / Paikka   Teams 

På plats / Paikalla Christina Båssar Korsnäs kommun 
 Ulf Granås Korsnäs kommun 
 Juha Katajisto Södra Österbottens NTM-central 
 Matti Rantala Södra Österbottens NTM-central 
 Elina Venetjoki Södra Österbottens NTM-central 
 Johanna Kullas Södra Österbottens NTM-central 
 Carina Ahlvik-Fors Södra Österbottens NTM-central 
 Krister Dalhem Södra Österbottens NTM-central 
 Jutta Lillberg-Puskala Södra Österbottens NTM-central 
 Marika Häggblom Österbottens förbund 
 Jens Hannus Västkustens miljöenhet 
 Jonas Aspholm Malax kommun 
 Liisa-Maija Hurme Forststyrelsen 
 Mårten Lövdahl Skogscentralen 
 Kristina Salomaa FCG Suunnittelu ja tekniikka Oy 
 Johanna Harju FCG Suunnittelu ja tekniikka Oy 
 Ville Suorsa FCG Suunnittelu ja tekniikka Oy 
  Österbottens NTM-central 
  Österbottens museum 
  Traficom 
  Försvarsmakten (Logistikregementet) 
  LUKE 
   

1 Öppnande av möte / Kokouksen avaus  

Christina Båssar valdes till ordförande och pro memorian skrevs av Kristina Salomaa. 

Christina Båssar valittiin puheenjohtajaksi ja Kristina Salomaa laati muistion. 

2 Mötespraxis / Kokouskäytännöt 

3 Presentation av projektet / Hanke-esittely  

Salomaa presenterade Molpeprojektet och programmet för deltagande och bedömning. Ville Suorsa 
berättade mer om de utredningar som gjorts i fråga om naturen. 

 

Salomaa esitteli Molpen hanketta sekä laadittua osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa. Ville Suorsa 
kertoi aiemmin laadituista selvityksistä luonnon osalta.    
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4 Myndigheternas synpunkter / Viranomaisten huomiot 

Efter presentationen konstaterade Båssar att man har beslutat att påbörja planläggningsprocessen 
på nytt för projektet, eftersom projekthelheten ändrats och nu ligger endast i Korsnäs kommuns om-
råde och Fortum är den enda projektaktören i området. Målet är att utreda en bra delgeneralplan för 
området som möjliggör en investering i vindkraft. 

Granås tog upp att det gjorts många utredningar för området i samband med tidigare MKB och att 
det är bra att utnyttja dessa vid planeringen. Området har behandlats mycket i samband med den 
tidigare MKB- och planprocessen, då området blev väldigt bekant. 

Liisa-Maija Hurme, Forststyrelsen: Området är populärt bland havsörnar och särskild uppmärksam-
het bör fästas vid konsekvensbedömningen både i fråga om flyttande havsörnar och sammantagna 
konsekvenser med många andra projekt. 

Elina Venetjoki, NTM-centralen i Södra Österbotten: Enligt presentationen är det nu fråga om ett 
annorlunda projekt än vad som behandlas i MKB. Kraftverkens placering ändras, den totala höjden 
ökar betydligt och olika kraftverk än tidigare används vid bedömningen. Baserat på detta borde en 
ny MKB-behovsprövning göras för projektet där den tidigare planen jämförs med den nya. 

Johanna Kullas, NTM-centralen i Södra Österbotten: I fråga om projektet har NTM-centralen tidigare 
tagit upp konsekvenser som orsakas för flyttfåglar, och de spelar en viktig roll även i det här projektet. 
Om NTM-centralen tidigare har avgett utlåtande om områdets fågelkonsekvenser i samband med 
etapplandskapsplan II, bör det beaktas. 

Mårten Lövdahl, Skogscentralen: Skogscentralens uppgift är att övervaka markägarnas intressen och 
det är viktigt att möjliggöra skogsvård även i framtiden. Jordkablar bör främjas och i fråga om vägar 
är det bra att beakta att alla enskilda skiften är tillgängliga. Skogscentralen har information om en del 
skogslagsobjekt men ingen information som omfattar hela området. 

Marika Häggblom, Österbottens förbund: Molpeområdet ströks ur etapplandskapsplan II genom 
fastställandet av miljöministeriet. Beslutet kan laddas ned på förbundets webbplats. Konsekvenserna 
för flyttfåglar spelar en viktig roll vid konsekvensbedömningen och särskild uppmärksamhet bör fäs-
tas vid dem när kraftverkens storlek ökar. Konsekvenser som orsakas av kraftledningar bör också be-
aktas och gemensamma kraftledningar/ledningskorridorer bör byggas så långt det är möjligt. Områ-
det ingår inte i landskapsplanen men omfattar under 10 kraftverk, vilket enligt landskapsplanens 
gräns inte betraktas som ett projekt av betydelse på landskapsnivå. 

Krister Dalhem, NTM-centralen i Södra Österbotten: I området ligger Källornas grundvattenområde 
och Molpe Vatten ingick i förteckningen över intressenter i PDB, de har vattentäktsrör i området. I 
fråga om sura sulfatjordar är GTK:s förhandstolkningskarta generell och det har gjorts en del kartlägg-
ningar i området som visat att åtminstone den finkorniga moränen kan vara sur. Utlåtande kan med 
fördel begäras av Jaakko Auri från GTK som har mer information om fråga. Om det finns en större 
sannolikhet för sura sulfatjordar bör det beaktas vid byggnadsarbetena. 

Jonas Aspholm, Malax kommun: Så som Båssar berättade har projektet tidigare delvis funnits även i 
Malax kommuns område. I Malaxområdet avslutades planläggningen 2019 då kommunerna hade 
kommit överens om frågan med Fortum. Invånare i Malax kommun bor i planområdets omgivning 
och Malax kommun fäster uppmärksamhet vid dessa i sina utlåtanden om projektet. Dessutom är det 
väldigt viktigt att det inte uppstår några konsekvenser för Vägviks grundvattenområde. I fråga om 
elöverföringen väntar Malax kommun på noggrannare planer eftersom elöverföringen planerats även 
till Malax kommuns område. 
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Juha Katajisto, NTM-centralen i Södra Österbotten: Det är viktigt att göra en MKB-behovsprövning 
för projektet eftersom projektet ändrats väsentligt, även om antalet kraftverk är mindre. Naturvär-
dena är fortfarande specialfrågor. I fråga om landskapet har det, som det redan sades, kommit med 
en del nya värdefulla objekt vid analytiken för bedömningen av landskapskonsekvenserna är det vik-
tigt att man inte endast berättar om kraftverket syns till objektet, utan även analyserar konsekven-
serna för de landskapsmässiga värdena och konsekvensernas allvar. Tidsschemat är optimistiskt och 
förutsätter att det inte framkommer något särskilt. MKB-behovsprövningsprocessen kan påverka 
tidsschemat. 

Salomaa preciserade att bedömningen av landskapskonsekvenser görs av en landskapsarkitekt som 
också gör ett terrängbesök till området. Detta ansågs vara bra. 

Jens Hannus, Västkustens Miljöenhet: Vartefter att kraftverken blir större orsakar de utmaningar, 
särskilt i söder och sydväst. Det är viktigt att beakta grundvattenområdet och det får inte uppstå 
några konsekvenser för det. I fråga om flyttfåglar är området inte det bästa möjliga och det kan upp-
stå behov av kompletterande utredningar. 

 

 

Esittelyn jälkeen Båssar totesi, että hankkeen osalta on päätetty aloittaa kaavoitusprosessi uudes-
taan, koska hankkeen kokonaisuus on muuttunut sijaiten nyt ainoastaan Korsnäsin kunnan alueella 
ja hanketoimijoita alueella on nyt vain Fortum. Tavoitteena on laatia hyvä osayleiskaava alueelle, joka 
mahdollistaa tuulivoimainvestoinnin alueelle.  

Granås nosti esille, että alueelta on aiemman YVA:n aikana laadittu paljon selvityksiä, ja näitä on hyvä 
hyödyntää alueen kaavoituksessa. Aluetta on käsitelty paljon aiemman YVA- ja kaavaprosessin yhtey-
dessä, jolloin alue tuli erittäin tutuksi.  

Liisa-Maija Hurme, Metsähallitus: Alue on merikotkien suosima alue ja tulee kiinnittää erityistä huo-
miota vaikutustenarviointiin niin muuttavien kotkien kuin monien hankkeiden yhteisvaikutusten 
osalta.  

Elina Venetjoki, EPO ELY: Nyt kyseessä on esityksen perusteella erilainen hanke kuin YVA:ssa käsitelty 
kokonaisuus, voimaloiden sijainnit muuttuvat, kokonaiskorkeus kasvaa merkittävästi ja arvioinnissa 
käytetään eri voimaloita kuin aiemmin. Tämän perusteella tulisi tehdä YVA-tarveharkinta hankkeelle, 
jossa verrataan aiempaa suunnitelmaa tähän uuteen.  

Johanna Kullas, EPO ELY: ELY-keskus on aiemmin nostanut hankkeen osalta esille muuttolinnustolle 
aiheutuvia vaikutuksia, ja ne ovat tärkeässä roolissa myös tässä hankkeessa. Mitä ELY-keskus on aiem-
min lausunut alueesta vaihemaakuntakaava II yhteydessä linnustovaikutuksista, tulee ottaa huomi-
oon.  

Mårten Lövdahl, Metsäkeskus: Metsäkeskuksen tehtävä on valvoa maanomistajien etuja jaon tär-
keää mahdollistaa metsänhoito myös tulevaisuudessa. Tulee suosia maakaapeleita ja yksittäisille 
palstoille pääsy on hyvä huomioida teiden osalta. Metsäkeskuksella on tietoa joistain metsälakikoh-
teista, mutta ei koko aluetta kattavaa tietoa. 

Marika Häggblom, Österbottens förbund: Molpen alue poistettiin vaihemaakuntakaava II:sta YM:n 
vahvistuksen myötä. Vahvistamispäätös on ladattavissa liiton verkkosivuilla. Vaikutukset muuttolin-
nustoon on tärkeässä roolissa vaikutustenarvioinnissa ja siihen tulee kiinnittää erityistä huomiota, 
kun voimaloiden koko kasvaa. Vaikutukset voimajohdoista tulee myös huomioida ja mahdollisuuksien 
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mukaan rakentaa yhteisiä voimajohtoja/johtokäytäviä. Alue ei ole mukana maakuntakaavassa, mutta 
se on alle 10 voimalaa, joten maakuntakaavan rajan mukaisesti sitä ei pidetä maakunnallisen koko-
luokan hankkeena.  

Krister Dalhem, EPO ELY: Alueella sijaitsee Källorna pohjavesialue ja Molpe Vatten olikin mukana 
osallisten listalla OAS:ssa, heillä on ottoputkia alueella. Happamien sulfaattimaiden osalta GTKn en-
nakkotulkintakartta on yleispiirteinen ja alueella on tehty joitain kartoituksia, jonka mukaan erityi-
sesti hienorakeinen moreeni voi olla hapanta. GTK:lta kannattaa pyytää lausuntoa Jaakko Aurilta, jolla 
on enemmän tietoa aiheesta. Jos on suurempi todennäköisyys happamille sulfaattimaille, tulee ne 
huomioida rakentamisessa.  

Jonas Aspholm, Malax kommun: Kuten Båssar kertoi, on hanke aiemmin sijainnut osittain myös Maa-
lahden kunnan alueella. Maalahden alueella kaavoitus on päätetty 2019 kun kunnat ovat sopineet 
asiasta Fortumin kanssa. Maalahden kunnan asukkaita asuu kaava-alueen ympäristössä ja Maalahden 
kunta kiinnittää lausunnoissaan hankkeesta huomiota näihin. Lisäksi on erittäin tärkeää, että Vägvikin 
pohjavesialueelle ei synny vaikutuksia. Sähkönsiirron osalta Maalahden kunta jää odottamaan tar-
kempia suunnitelmia, koska sähkönsiirto on suunniteltu tulevan myös Maalahden kunnan alueelle.  

Juha Katajisto, EPO ELY: YVA-tarvehankinnan tekeminen hankkeelle on tärkeää, koska hanke on 
muuttunut oleellisesti, vaikka voimalamäärä on pienempi. Luontoarvot ovat tässä edelleen erityisky-
symyksiä. Maiseman osalta on, kuten esitettiin, tullut joitain uusia arvokohteita ja maisemavaikutus-
ten arviointianalytiikassa on tärkeää, että ei vaan kerrota, näkyykö voimala kohteeseen, vaan analy-
soidaan vaikutuksia maisemallisiin arvoihin sekä vaikutuksen vakavuutta. Aikataulu on optimistinen 
ja edellyttää, että ei nouse esille mitään erityistä. YVA-tarveharkintaprosessi voi vaikuttaa aikatau-
luun.  

Salomaa täsmensi, että maisemavaikutusten arviointi laaditaan maisema-arkkitehdin toimesta ja hän 
tekee myös maastokäynnin alueelle. Tätä pidettiin hyvänä asiana. 

Jens Hannus, Länsirannikon ympäristöyksikkö: Voimaloiden kasvaessa niiden välkevaikutukset voi-
vat aiheuttaa haasteita, erityisesti etelässä ja lounaassa. Pohjavesialueen huomiointi on tärkeää eikä 
sille saa aiheutua vaikutuksia. Muuttolinnuston osalta kyseessä ei ole paras mahdollinen alue ja voi 
tulla kyseeseen laatia jotain täydentäviä selvityksiä.  

5 Fortsatta åtgärder / Jatkotoimenpiteet 

Salomaa berättade att MKB-behovsprövningen och eventuella konsekvenser för tidsschemat disku-
teras tillsammans med projektaktören. De särskilda teman som diskuterades vid mötet i fråga om 
konsekvensbedömningen beaktas när processen framskrider. 

Korsnäs kommun lägger fram PDB nu efter mötet. 

 

Salomaa kertoi, että YVA-tarveharkinnasta ja mahdollisista aikatauluun liittyvistä vaikutuksista kes-
kustellaan hanketoimijan kanssa. Kokouksessa keskustellut erityiset teemat vaikutustenarvioinnin 
osalta huomioidaan prosessin edetessä.  

Korsnäsin kunta asettaa OAS:n nähtäville nyt kokouksen jälkeen.  

6 Andra ärenden / Muut asiat 

Inga övriga ärenden. 
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Ei ollut muita asioita. 

7 Avslutande av möte / Kokouksen päättäminen 

Mötet avslutades kl. 11.00. 

Kokous päätettiin klo 11.00.  
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